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Vi er nå kommet til juli måned. Vårt bilde er fra Nevra, og der spretter småfisken.
Vi håper på en god fiskesesong, og da må redskapen og fiskekortene være i orden.
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Malvik Bygdeblad

GODKJENNING AV GENERALPLAN
MED VEDTEKTER

Fra kommuneplanlegger Rolf Brovold har Bygdebladet mottatt en
redegjØrelse om MiljØverndepartementetS godkjenning av general-
planen for Malvik kommune.

Generalpianen er med visse forbehold godkjent av departementet.
De områdene som er unntatt fra godkjenningen er boligområdet i
Smiskaret, deler av boligområdet på Vikhammeråsen og et indu
striområde ved Midtsandan.

Disse områdene får uendret utnytting og inngår derfor i general-
planen som jord, skog- og naturområder.

Vikhammer Øvre
For det siste store konfliktområdet i generalplanen, jordene sØr
for E6 på gården Vikhammer Øvre, har departementet gitt sin
godkjenning. Det vil si at dette jordet kan benyttes for utbyggings
formål. MiljØverndepartemefltet har imidlertid bedt kommunen
vurdere om ikke også andre sentrumsfunksjoner enn idrettsanlegg
og videregående skole kan få plass her.

Til de områder som ikke har fått departementets godkjenning kan
det knyttes noen kommentarer:

Vikhammeråsen sør
Det er ikke riktig det som står i lederen i nr. 10 av Bygdebladet. at
«departementet ikke godkjenner videre utbygging av Vikhammer
åsen SØr».
Det er deler av det planlagte boligområdet som ikke er godkjent.
Men fortsatt er det igjen arealer for en utbygging av ca. 100
boliger på gården Naustan.

Pa bruket Leistad Øvre vil det ikke bli omdisponering av land
bruksarealer til boligformål. Departementet forutsetter at det her
settes en varig grense for utbyggingsområdene på Vikhammeråsen
sØr.

Smiskaret
Heller ikke for Smiskaret er det satt stopp for framtidig bolig
bygging. Departementet godkjenner en utbygging i den nederste
delen av feltet, men den må bli vurdert i sammenheng med en
samlet plan for utbygging av GrØnberg/Stav-omradet.

Midtsandan leir
For Midtsandanområdet er det under utarbeiding en regulerings
plan og MiljØverndepartementet regner med at arealdisponeringen
avklares gjennom dette arbeidet.

Videre utbyggingsmønster
MiljØverndepartementet sier at «kommunen snarest må sØrge for å
intensivere arbeidet med å klargjØre GrØnberg/Stav for utbygging i
begynnelsen av kommende planperiode» (det vil si etter 1987).
«Kommunen kan ikke lenger vente på at ny E6 blir realisert forbi
omradet fØr feltet klargjØres for utbygging».

Fri sp He
Bygdebladet
Neste nummer av Bygdebladet kommer
15. august. Vi Ønsker alle våre lesere en
god sommer og god ferie.

Redah.sj~’nen

Hjertelig takk
for oppmerksomheten i anledning Peters
konfirmasjon.

Berit og AsbjØrn Forslund

Kommunale kinoer
De kommunale kinoer er stengt for som
meren og åpner ved nærmere kunngjø
ring til høsten.

Kommunale bibliotek
De kommunale bibliotek er stengt i juli
måned.

Husrom søkes
Ungt par med en pike på 6 uker søker
leilighet i Malvik kommune. Haster.
Henvendelse tlf. 97 09 97.

Mistet
En filigran ørering er mistet mellom
Vikhamar og Sjølyst søndag 3. juni.
Den ærlige finner bes henvende seg til
Vikhov skole eller lensmannskontoret.

Dagmamma
søkes for Eivind, I år i oktober, i 2 3
dager i uka fra 1/9.
Henvendelse tlf. 97 66 56.

Kombinert
Dagmamma/hushjelp søkes 2 dager i
uka fra ca. 1. august.
Henvendelse tif. 97 05 29.

Dagmamma
som kan komme hjem til oss søkes fra
skolestart. To barn, 3 og 7 år. 29 timer
pr. uke. Gjerne ungdom.
Jorun Brandslet, Modalen. Tlf. 97 05 15.

Hjertelig takk
for all oppmerksomhet og deltakelse ved
min kjære hustru og vår snille mamma.
Aud Helen Hoseth’s bortgang.

Lars og barna

Fiskekort
Fiskekort i Homla selges av
Norol Bensinstasjon. Hommelvik
Aasbach Foto, Hommelvik
Arne Lundberg, Hommelvik.

MJFF.
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Framtidsrettet
ferskvannsfiske
Etter oppdrag fra Direktoratet for viii’ og ferskvannsfiske har et
utvalg arbeidet i lang tid med en utredning om inniandsfisket, og
denne utredningen skal nå sendes til uttalelse til blant annet jeger-
og fiskerforeningene.
Av utredningen går det fram at det er 1,5 millioner nordmenn som
fisker i ferskvann. Det er et stort tall, nar vi vet at vi er ca. 4
millioner i alt her i landet.
De fleste sportsfiskere finnes i Oslo, men SØr-TrØndelag er nr. 3 i
henhold til statistikken med sine 72.000 sportsfiskere, og sports
fiskerne bruker i gjennomsnitt 9 dager i aret tilfiske iferskvann.
Ørreten er den som det klart fiskes mest etter, og stangfiske
benyttes av de fleste.
Statistikken viser også at det i hele landet kjØpes bare 34 prosent
fiskekort av de som fisker iferskvann, men mange fisker på steder
fisket er fritt og andre på egne fiskerettigheter.
EtterspØrselen etter fiske vii Øke, og derfor må arbeidet med a
bedre fiskemulighetene fortsette. Utvalget mener at det i en del
overbefolkede og hØyproduktive vann kan det fiskes med garn.
Økt vegledning og kultivering er nØkkelordet i den framtidige drift
av Jerskvannsfisket. Styrking av forvaitningen av ferskvannsfisket
gjennom en utbygging av fiskerikonsulenttjenesten i alle fylker er
et viktig ledd. Videre må en stØrre del av midlene som årlig
innbetales til Fiskefondet bli brukt til direkte tiltak, og mindre til
forskning fra fondet mot at statens direkte stØtte til fiskeforsk
ningen ma Økes. Videre at den direkte stØtte til kalkning i fersk-
vann ma Økes er noen av de tiltakene som utvalget mener må
gjennomfØres.
Nar na utredningen skal ut til hØring i NJFF’s foreninger skriver
forbundets blad Jakt & Fiske: La oss fa en meningsjylt behand
ling pa grunnplanet — det er vi som driver det praktiske fritids
fiske som kjenner problemene. La oss gi et bidrag til et framtids
rettet og meningsfylt fritidsfiske i et land som har muligheter
ingen kan vise maken til.

K.N.

Kommunestyrevedtak:

Kommunens
boligbyggingsprogram

I det kommunale boligbyggingspro
gram for 1984/87 som er vedtatt av kom
munestyret er det i 4-årsperioden bereg
net å oppføre 91 boliger i 1984, 91 i 1985,
116 i 1986 og 118 i 1987, medregnet
småleiligheter og hybler.

I 9-årsperioden 1975/1983 ble det
igangsatt gjennomsnittlig 91 leiligheter
pr. år.

Det er foreløpig ikke foretatt noen
beregning av utgiftene til grunnerverv og
interne kostnader for Vikhamaråsen Sør
II. Disse utgiftene skal dekkes ved låne-
opptak som dekkes ved inntekter ved
tomtesalg.

Vikhamaråsen Sør III og Smiskaret I
og II er tatt ut av det tidligere program. I
tillegg kommer inn et nytt felt, Karlstad i
Mostadmark.

Kommuneregnskapene
for 1983

Kommuneregnskapene for 1983 er
etter kommunerevisjonens merknader og
tilråding desidert av kommunestyret.

Kommunekassens regnskap viser
overskudd kr. 431.511, , sykehjemmets
regnskap kr. 44.958, og elverkets regn
skap kr. 43.000,

Etter formannskapets forslag vedtok
kommunestyret: Det forutsettes at admi
nistrasjonen innskjerper rutinene med
budsjettkontroll og behandling av bud
sjettjusteringer slik at det blir bedre sam
svar mellom budsjett og regnskap.

øl, vin og
serveringsbevillinger

Hotell Vikhammer A/S ved Aage
Aalmo er gitt overnattings- og serve
ringsbevilling med rett til skjenking av Øl
og vin, Hommelvik Shellservice ved
Jannie Fillingsnes er gitt serveringsbevil
ling for gatekjøkken, Ytre Malvik Sam
funnshus ved Hildur Brurok er gitt ser
veringsbevilling, Storsand Gård Cam
ping A/S ved Svanhild Ronæss er gitt
overnattingsbevilling og Vikhammer
Motell & Camping ved Ellen Vikhammer
er gitt overnattingsbevilling.

Sommertur
Hommelvik pensjonistforening har
sommertur (dagstur) til Lensvik
torsdag 26. juli.
De som vil være med må melde seg
til styret snarest.

Formannen
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Regjeringen skal legge fram en samlet
plan for vassdrag innen utgangen av
1984. Planen skal angi en gruppevis prio
ritering slik at de mindre konfliktfylte og
rimeligere kraftverksprosjekter kan byg
ges ut fØr dyrere og mer konfliktfylte.

En samlet plan skal videre gi et grunn
lag for å vurdere hvilke vassdrag som bør
disponeres til andre formål.

I arbeidet blir ca. 300 vannkraftspro
sjekter vurdert. Prosjektene blir utredet
teknisk-Økonomisk og konsekvensene
for en rekke brukerinteresser belyst,
som naturvern, friluftsliv, vilt, fiske,
vannforsynig, vern mot forurensing, kul
turminnevern, jord- og skogbruk m.m.

I en vassdragsrapport som er sendt
kommunene til uttalelse er det gjort rede
for konsekvensene av utbyggingspro
sjektene.

Kommunen er bedt om å utfylle 3
hØringsskjemaer: faglige merknader,
vurdering av de enkelte brukerinteresse
nes viktighet og Øvrige synspunkter fra
kommunen i tilknytting til vassdragsrap
porten.

Vassdragsrapporten med eventuell ut
bygging av Homla er sendt disse utvalg
og nemnder til uttalelse: Hovedutvalget
for kirke, kultur og fritid, hovedutvalget
for teknisk kontor, innlandsfiskenemn
da, landbruksnemnda, viltnemnda og
fjellstyret. I tillegg har hovedutvalget for
energi behandlet rapporten.

Det er fra utvalgene og nemndene
kommet inn få merknader. Kommunen
er bedt om å uttale seg om hvilket alter
nativ den foretrekker av de 4 tilsendte.
De fleste utvalg og nemnder har pekt på
at alternativ C må være det mest aktuelle
ved en eventuell utbygging, sett fra kom
munens side. Dette er den minst omfat
tende utbygging, som gir minimal skade
for jord- og skogbruksnæringen og be
rører fiskeinteressene svært lite.

Formannskapets innstilling til kommu
nestyret:
1. Malvik kommune har ingen vesentlige

merknader til rapportens klassifise
ring av områdets verdi for utbygging
eller vurderingene av konsekvensene
ved en utbygging.

2. Malvik kommunes vurdering av de
enkelte brukerinteressenes viktighet i
en sammensveiing er som vist i skje
ma II.

3. Hvis det i framtida viser seg at kraft-
behovet krever utbygging av Homla
vassdraget, Ønsker Malvik kommune
en utbygging etter alternativ C. Dette
alternativet gir billigste kraft pr. kwh
og gir samtidig minst uheldige konse
kvenser for elva og de nærmeste om-

4. Malvik kommune mener at Malvik
kommunale elverk skal stå som ut-
bygger ved en eventuell utbygging av
Homla-vassdraget.

5. Overføring av vann fra FollsjØen til
DragstsjØen blir av Malvik kommune
betraktet som et uaktuelt alternativ.

Rolf Harry Korstad foreslo:
På grunn av de naturlige forandringer i

Homla mener Malvik kommune at Hom
la bør fredes,men dersom det blir vedtatt
at vassdraget skal utbygges, foreslås at
alternativ C velges.

Korstads forslag ble forkastet med 5
mot 2 stemmer.

Med 6 mot I stemme ble deretter
formannskapets innstilling til kommune
styret vedtatt.

Kommunestyret gjorde disse vedtak
etter forslag fra Anne Lise Fagerheim og
Rolf Harry Korstad med 21 mot 10 st., 22
mot 9 st. og 26 mot 5 st.:
1. Malvik kommune har ingen vesentlige

merknader til rapportens klassifise
ring av områdets verdi for utbygging.

2. Malvik kommune mener at de nega
tive konsekvenser ved utbyggingen
burde vært tillagt større vekt spesielt
når det gjelder naturvern, kulturvern,
friluftsliv, fisk og vern mot forurens
ninger.

3. På grunn av store forandringer i
naturmiljØet i Homla og FollsjØen
mener Malvik kommune at Homla
bØr fredes. Dersom det likevel blir
vedtatt at vassdraget skal utbygges er
alternativ c det eneste akseptable for
Malvik kommune.

4. og 5. Som formannskapets innstilling.

Fra K.K.F.-utvalget

Malvik bygdebok
11959 ble de 3 første bind av Malvik

bygdebok ferdig. Det har hele tida vært
meningen at bygdeboka skulle få flere
bind, da de første ble avslutta med tida
fram til 1910.

I henhold til dette skriver kultursekre
tæren: Arbeidet med det 4. bind er delvis
i gang, da en har fått nedsatt et adhoc
utvalg som har begynt å samle stoff.
Imidlertid har en fra dette utvalget fått
beskjed om at det ikke makter å skrive
noen bok da det må gjøres av fagfolk.

På kultursektorens langtidsbudsjett er
det foreslått avsatt midler til utgivelse av
bind 4 sammen med opptrykk av de 3
første, men hittil er denne oppgaven blitt
prioritert etter både idrettshall og sam

funnshus. Dette har ført til at det ikke er
blitt avsatt midler til bygdebokarbeidet.
En ser da bort fra en bevilgning på
kr. 30.000,— som verken er fugl eller fisk
i denne sammenheng. Det er nå snart 75
års bygdehistorie som ikke er skrevet.

Mange muntlige kilder er allerede
døde, og disse blir stadig færre etter som
tida går. En mener derfor at det haster
med å komme i gang med viderefØringen
av bygdeboka, og vil foreslå at det søkes
om en tilleggsbevilgning på kr. 50.000,
til formålet i år. Sammen med de
kr. 30.000, en har på budsjettet vil en
da ha midler til å kunne engasjere en
person på heltid resten av året til å
komme i gang med bind 4.

Dette må da oppfØlges slik at en i 1985
kan fullføre arbeidet.

K.K.•F-utvalget gjorde dette vedtak:
Hovedutvalget for kultur, kirke og fri

tid vedtar i henhold til dette å søke
formannskapet om en tilleggsbevilgning
på kr. 50.000, til bygdebokarbeidet.

Filmframvisning
i Mostadmark

Norsk Bygdefilm viste på 1960-tallet
film i Mostadmark. Malvik kommunale
kino overtok deretter filmframvisningen
med noen gamle maskiner som ble mon
tert i Samfunnshuset, og denne ordnin
gen opphørte på 1970-tallet og maski
nene ble solgt, skriver kultursekretæren.

Etter dette overtok Filmsentralen i
Trondheim filmframvisningen i Mostad
mark, og i den forbindelse søkes det nå
om tillatelse til å vise inntil 12 filmer årlig
i Mostadmark Samfunnshus i perioden
1984/87.

Det er i henhold til lov om offentlig
framvisninger av kinomatografbilder
kommunestyret eller formannskapet, el
ler den som formannskapet bemyndiger.
som innvilger konsesjon for framvisning
av film.

I Malvik er denne bemyndigelse ikke
delegert. slik at det er kommunestyret
som skal gjøre det endelige vedtak i
saken.

Lensmannen har hatt søknaden til iit~

talelse og har ingen innvendinger.
For den kommunale kinos vedkom

mende vil en heller ikke komme med
innvendinger mot søknaden. Dette bl.a.
fordi det er såvidt stor avstand mellom
Mostadmark og Hommelvik kino at en
regner med liten innvirkning i publi
kumsmengden.

Når det gjelder spørsmålet om konse
sjonsavgift vil en foreslå at tillatelsen gis
gratis da det kun kan bli snakk om så
små beløp at innkreving, bokfØring o.l.

Vassdragsrapporten for utbygging
av Homla

givelsene.
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Trim- og turlØyper har eksistert i kom
munen i mange år. Tidligere var bruken
av disse sporadiske og faste traséer var
ikke opparbeidet.

I 1974 utga det daværende ungdoms-
og idrettsutvalg et lØypekart som ble
sendt ut til alle husstander. Her var det
tegnet inn en del løyper som var merket
og delvis kjørt opp med snØskuter. Dette
ble gjort uten at det var inngått skriftlige
avtaler med grunneierne.

Seinere er det forsøkt å få mere ord
nede forhold, men av forskjellige grun
ner er dette arbeid hittil ikke fullfØrt.

Høsten 1983 ble arbeidet gjenopptatt i
samarbeid med skogbruksetaten. Det ble
utarbeidet et forslag til avtale mellom
kommunen og den enkelte grunneier, og
i et fellesmØte mellom kommunen og
grunneierne ble det oppnådd enighet om
ordlyden i avtalen.

En har i denne omgang begrenset seg
til de mest brukte traséer, og disse er
oppmålt til ca. 33,3 km. Med en lØype
bredde på 8 meter vil det totale erstat
ningsbelØp utgjØre ca. kr. 6.500, i leie
pr. år.

Avtalen som det er enighet om er
denne:

I. Grunneieren gir Malvik kommune
rett til å anlegge og vedlikeholde ei
permanent skilØype etter den trasé
som er inntegnet på vedlagte kart i
målestokk 1:10 000 datert 26.04.84.

2. Malvik kommune betaler grunneie
ren en årlig godtgjØrelse basert på
produksjonstapet i en 8 meter bred
trasé.

3. Innafor beltet på inntil 8 meter målt
fra stamme til stamme, foretar kom
munen den rydding og eventuelt pla
nering som er nødvendig for lØypas
drift. Nyttbart virke skal kommunen
hogge, kviste og kappe etter grunn
eierens anvisning. Virket tilfaller
grunneieren.

4. Planering og rydding av traséen skal
av naturvernhensyn begrenses til mi
nimum.

5. Malvik kommune har rett til å merke
løypa.

6. Malvik kommune og grunneieren har
rett til å benytte snØscooter og
lØypeprepareringsutstyr i traséen.

7. SkilØypa skal ikke hindre grunneier
ens skogsdrift. Under hogst og fram-
kjøring forutsettes det på den annen
side at grunneieren tar rimelig hen
syn, slik at løypa ikke unødig sper
res eller Ødelegges. Grunneieren er
ikke ansvarlig for uhell som skyldes
skogsdrift i området.

8. Der løypa krysser vedlikeholdte
gjerder, sørger kommunen for at
grinder settes opp innen 1. mai og tas
ned etter I. november.

9. Kommunen ved Hovedutvalg for
kirke, kultur og fritid og aktuelle
grunneiere kommer sammen til et
møte for å drøfte eventuelle spørs
mål vedrørende løypetraséene. Ho
vedutvalg for kirke, kultur og fritid
innkaller til slikt møte etter behov.

10. Dersom grunneierens Øvrige areal
helt eller delvis i Malvik blir tillatt
disponert til utbygging, skal kommu
nen holde grunneieren skadeslØs ved
å innløse det samlede areal som
lØypa hindrer utbygging på, til sam
me pris som oppnås for utbyggings
arealene.

Il. Avtalen gjelder for 25 år med rett til
fornyelse for 10 år. De årlige erstat
ningerjusteres hvert 5. år etter end
ringer i konsumprisindeksen. Der
som vesentlige forandringer i eiers
eller leiers bruk av området skulle
oppstå og disse endrer grunnlaget for
den årlige erstatning, skal avtalens
Økonomiske innhold tas opp til revi
sjon etter begrunnet krav fra eier.

12. Dersom avtalen opphØrer skal leie-
ren fjerne anlegget og ryddiggjØre
området etter grunneierens anvis
ning. Deler av anlegget som ikke er
fjernet innen ett år etter at leiefor
holdet er opphØrt, kan grunneieren
overta eller besØrge fjernet på leie
rens bekostning.

13. LeiebelØpet beregnes fra 1.1.84 og
utbetales innen I. juni hvert år.

14. Avtalen er bindende for Malvik
kommune først når den er godkjent
av ansvarlig myndighet.

vil koste like mye som konsesjonsavgif
ten.

En kan, om en vil, sette en eventuell
avgift så høy at Filmsentralen ikke finner
det lØnnsomt å fortsette filmframvisnin
gen i Mostadmark. En oppnår derved at
bygda blir et kulturtilbud fattigere, og det
er vel ikke meningen all den tid dette er
et tilbud som ikke koster kommunen
noe.

K.K.F.-utvalget gjorde dette vedtak:
SØknaden fra Filmsentralen i Trond

heim om tillatelse til å vise film i Mostad
mark inntil 12 ganger årlig i perioden
1984/87 imØtekommes.

Det beregnes ingen konsesjonsavgift i
perioden.

Saken sendes formannskap og kom
munestyre til avgjØrelse.

Avtale med grunneiere
om turløyper

Hei Sveis frisorsalong
har ferielukking i tiden 16/7 14/8
og Ønsker alle mine kunder en
riktig god ferie og velkommen til
bake til høsten.
Ring og avtal time på tlf. 97 74 85.

Vigdis Helgemo

Klubbiokale for motorinteresserte
På Vikhamar og i Hommelvik eksisterer i dag to klubber for
motorinteressert ungdom. Begge klubbene er for tiden huslØse og
Ønsker seg et lokale hvor medlemmene kan møtes for a <mekke»
på sine mopeder/motorsykler.
Dessverre har de såkalte motorsykkeiklubber ikke hatt særlig godt
rykte blant folk flest. Dette kan i enkelte tilfeller være berettiget,
men en synes ikke at alle ungdommer skal lastes for den ugagn
som noen få gjØr.
Stort sett tror en en kan si at vi i Malvik har mye fin og positiv
ungdom.
For å prøve å hjelpe den motorinteresserte ungdom med et klubb-
lokale prøver en denne annonse.
Dersom noen eier eller vet om et ledig lokale som kunne egne seg
som klubblokale for motorinteressert ungdom, ber en om at det
tas kontakt med undertegnede.

Harald Byberg.
TIf. 97 05 Il.
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DET GAMLE BILDET
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I Hommelvik er turnsporten av gammel dato. Hommelvik Turnforening ble stiftet i 1903 og har nå i over 80 år
vært i virksomhet.

I 1934 ble det også i Hommelvik Idrettslag stiftet en kvinnegruppe og en jentetropp i gymnastikk. De holdt
oppvisninger i forbindelse med andre idrettsarrangement, men noen lang varighet fikk ikke denne idrettsgren. Den
ble ikke gjenopptatt etter krigen.

Vårt bilde viser fra venstre; med de etternavn de da hadde:
1.rekke: Jenny Fosmo, Molla Røsten, Edvarda Marken, Agnes Svedahl.
2.rekke: Karen Svedahl, Alfhild Eriksen, Alfhild Schjetne, Åse Sneisen, Aslaug Brandslet.
3.rekke: Ole Fjeseth, instrukter, Eibjørg Haugen, Aslaug Auran, Helga Brandslet, Lullu Hansen, Olga Holberg,
Annie øwre, Klara Snustad, Lillian Næss, pianist.

På auksjon
Ved lensmannskontoret ble det nylig

holdt hittegodsauksjon.
Tilslagene var både høye og lave. En 8

fot plastjolle ble solgt for kr. 1250, og
24 sykler fra kr. 15, opp til kr. 500,
pr. stykke.

Fiskeutstyr, båtutstyr, verktøy og til
og med sparkstØttinger gikk til både
billige og dyre priser, og det gjorde også
en del dame- og herreur, i alt 40 fra
kr. 20, til flere hundre kroner.

Det var stort frammØte av kjøpere og
andre interesserte, som det vanligvis er
på auksjonene.

Molter
I flere år har vi nå skrevet at alt har

ligget til rette for gode molteår, men det
er det ikke blitt, bare så vidt vi har berget
julekvelden.

Av den grunn skrev vi ikke noe i år
selv, om moltemyrene sto kvite av
molteblomster.

Nå kan vi nesten med sikkerhet for
telle at i år blir det molter å finne.
Molteblomstene har for lengst knytt seg
på de fleste steder, og da er moltene
berget om det så kommer striregn eller
haglskurer. Det sier en gammel skogskar
som har travet rundt om i skog og mark.

Vi må likevel ta et forbehold. Det
gjelder kuldegradene vi har hatt høyt til
fjells, men vi får håpe det beste.

Postkasserivere
En natt for et par uker siden ble 2

postkasser hos to enslige kvinner i Johan
Nygaardsvolds gate i Hommelvik revet
ned og fjernet.

Den ene ble seinere funnet og satt opp
igjen av eieren, mens den andre ikke er
funnet og eieren måtte kjøpe en ny.

Dette er ikke første gang slike rampe
streker er blitt gjort, men nå er utøverne
kjent og de får herved sin advarsel.

Betal straks den nye postkassen og
slutt med hærverk. Dere er ikke lenger
noen unggutter, men omkring 30 år. og

Han hadde rett

Iakttagere

Fra Arbeider-Avisas spalte «på tråden>
sakser vi dette:

Det er Birger Moan fra Hommelvik.
goddag.
Goddag ja, hva har du på hjertet?
Kan dere finne ut for meg når den
store flyulykka i Hommelvik fant sted
i 1948?
Vi sjekker i arkivet vart, vent et øye
blikk. Jø. det var den 2. oktober og
19 personer omkom under den tra
giske flystyrten.
Det var det jeg visste.
Åja?
Du skjønner, jeg har vært i diskusjon
med en kar som mener ulykka skjedde
den I. oktober. Men jeg gifta meg den
2. oktober — og mente ulykka skjedde
samme dagen. Takk for hjelpa jeg
hadde altså rett.
Bare hyggelig Moan.

da bør dere ha bedre vett enn å drive
med hærverk hos folk.
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Storheia Rundt
et vellykket

arrangement
I forbindelse med turmarsjen og ter

renglØpet Storheia Rundt ble det satt 3
nye rekorder. Deltakerantallet 123 har i
de 3 foregående år vært mindre. Det ble
satt lØperrekord av Joar Moen med
35.25. Tidligere rekordinnehaver Jens
N. Jenssen hadde en tid på 35.43. Brit
SkånØy satte ny rekord for kvinneklas
sen med 43.19.

Resultatene fra løpet:

Menn over 40 år:
1. Reidar JØrgensen
2. OddbjØrn Svendgård
3. Knut 0. Torgersen
4. Erling Moen
5. Kåre Stav

Damer under 40 år:
1. Brit SkånØy
2. Gunn Karine Moe

Deltakerne i marsjen får ved første års
deltakelse diplom. Det andre året gir
rett til bronsjemerke. Videre oppnår del
takerne sØlvmerke etter 4 år og gull-
merke etter 6 år.

Årets Storheia Rundt må kunne gis
attesten — et vellykket arrangement.

Malvik — Hommelvik
Hommelvik — Sverresborg
Vikvarvet — Malvik
Malvik — I-leimdal
Nardo —- Hommelvik

Hommelvik — Leksdal
Humlen — L.H.I.

ø.H.

1—0
1— I
3—4
5-1
1— I

Naturstien i Høyby’n

I. Familien Renå
2. Familien Borgen
3. Familien Slind

Årsmøter
Fellesorganisasjonen
Folkets Hus

Stibakken Vel

Sverre Stormo, kasserer,
Bente Skandfer Berg, sekretær,
Liv Wangberg, styremedlem.

H.l.L.’s håndballavdeling
har holdt årsmøte. Det nye styret består
av følgende:
Annikken Sneisen, formann,
Jorun Øwre, nestformann,
Liv Berit Lundberg, kasserer,
Astri Elvedal, sekretær,

MJFF. Kjell Pedersen, Asbjørn Hansen og
Arne Sandmark styremedlemmer.

Skolestyrevalg
Skolestyret har foretatt disse valg for
1984 og 1985.

Formann og nestformann:
Rikard Stokbak og Odd BjØrkli.

Økonomi/budsjettnemnd:
Rikard Stokbak, Ole Gunnar KjØsnes og
Bernt Folden Kvam.

Tilsettings/personalnemnd:
Rikard Stokbak, Målfrid Vikhammermo
og Arve HepsØ.

Stipendnemnd:
Odd BjØrkli, Inger M. Jensen og for
mannen.

Resultatet av Malvik Jeger- og Fisker
forenings natursti i HØyby’n ble føl
gende:

Det deltok i alt 20 familier.
Vi takker grunneieren for lånet av

Høybyområdet.

Menn under 40 ar:
I. Joar Moen
2. Frank BjØrkli
3. John Thomas Renå
4. Sverre Skauge
5. Sven Moen
6. Trond Sivertsen
7. Helge Korsan
8. Harald Sveian
9. Ole Jacob Stav

10. Per Stokbak
Il. Oddmund Slind
12. Stig R. Amundsen
13. Roar Svendgård

Hommelvik har holdt årsmøte og fore
tatt disse valg:

Brit Forslund, formann, AsbjØrn
Skauge, nestformann, Agnes Sundt,
Tore Refseth, Per Fevåg, Sturla Leirvik
og Brita Bye, styremedlemmer.

35.25
37.28
38.48
39.65
40.3 2
41.45
41.50
42.08
42.35
42.53
44.38
44.39
49.49

41.22
43.09
43.14
43.24
50.50

43.19
55.57

har holdt årsmøte og disse er valgt til
styre for 1984/85:
Norodd Meisfjord, formann,

Hommelvik Pensjonistforening
Tur til Valdres 4. juli 1984

Avreise fra Mostadmark kl. 8.00
Fra Solbakken kl. 8.15
Fra Torget kl. 8.30
Fra GrØnberg kl. 8.45

Pensjonistenes form iddagstreff
begynner 7. august kl. 11.00 i Losjelokalet.

Hommelvik Pensjonistforening
begynner sine møter etter ferien mandag 20. august kl. 16.00 i
Losjelokalet.

Styret.
5.divisjon

N.M. Lavere divisjoner

REINGJØRINGSASSISTENTER
Ved Saksvik skole blir det fra høsten 1984 ledig stilling som
reingjØringsassistent. Det kan også bli mulighet for et ledig vikariat.
Vanlige kommunale vilkår.

Søknad .5endes Malvik skolestyre, 7560 Vikhamar, innen 15. juli
d.å.

4-I
4—2
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St. Hans

Vi har igjen feiret St. Hans — midtsommer. 1 gamle dager danset ungdommen
i lyse sommernatta, og det gjorde de nok også i år da St. Hanskvelden var på en
lØrdag.

Vår bilde er fra Dansarsteinen ved HØybyvegen. den som ble sprengt bort for
en del år siden. Nå har sola «snudd» igjen, og sommeren går så altfor fort.

Hal’n Per
Hai’n Per, Per Almås var fra Singsås.

Han hadde ikke hatt det så godt i opp-
veksten, og det ble også lite av skikkelig
arbeid a få. måtte bare ta det som falt
seg. Han kom til oss som gårdskar og
var her i over 30 år, helt til sin dØd. Det
var en trivelig kar å ha på gården og en
god arbeidskamerat. Han hørte huset
til. Vi kunne trygt reise fra gården når
Per var heime.

Det var nok de som så på Per som litt
av en original. Men han hadde ikke
dårlige evner. I enkelte retninger, som
interesserte ham mest, hadde han et
ualminnelig godt minne, og kunne
dupere en og hver med sine svar, uten
sjøl å vite det.

Han leste ikke så lite. Hans interesse
var mest historie, geografi og «Stjerne
verdenen». Ville du vite navn på høgder
på fjell ute i verden måtte du spørre Per.
Navnene på Statene i U.S.A. kunne han
nærmest telle på fingrene. Han kjente til
kriger og hærfØrere fra gammelt av, til
og med størrelsen på kanoner som ble
brukt.

Husker en lærer som bodde heime.
Han og min bror satt og diskuterte om
en dansk konge som hadde levd langt
tilbake i tida, men de var ikke god for å
huske nar han levde. Men Per, som satt
ved sida og hørte på, kunne fortelle dem
årstallet. Læreren spurte ham når han
hadde lest om dette, men Per svarte: «E
lært di fil på folkeskulin». Et eksempel
på et godt minne. Han var også
humoristisk anlagt, med mange gode
historier. Når han kom inn om kvelden
etter endt arbeidsdag og slo seg ned i
stolen ved grua, tente han pipa først.
det var så vidt vi så ham for røyk, for
han tok ikke røyken på lungan, han Per.
Da kom historiene på hans egen dialekt.
som gjorde dem enda morsommere. og
sa lo han godt etterpå.

Han var glad I å ferdes i fjellet og seig
til å gå. Det var hans ferie. Var han til
handelsmannen hadde han alltid noe
med til de minste på gården, han var
raus slik, om han var aldri så spartansk
med seg sjØl. Ja. slik var Per.

Det blir sagt om mennesker at de ikke
er kommet til den rette hylla i livet. Det
kan en vel også si om Per. Det finnes
ikke mange slike på gardene idag.

John Gjervan

I FUGLESKOGEN
Med blomster rundt reiret lå gressenke jerpe
og sa til seg selv, at nå må jeg verpe.
Tiden er inne og vel så det,
håper jeg bare får ligge i fred
til ungene vel er ute.

Da rasler det brått i 10v fra i fjor,
er det folk eller fe eller revemor?
Får ligge helt stille og håpe det beste
hvis jeg blir sett jeg frykter det verste.
Oi, oi, hva skuer mitt Øye?

Det kommer en kar på stien der nede,
nå stopper han like ved meg og mitt rede.
Skal jeg flakse avsted eller skal jeg ikke,
er så redd at jeg snart begynner å hikke.
Og de e fali det.

Å gudskjelov der gikk han sin vei
det sa klikk-klikk og nå skjØnner jeg.
)a ikke det at jeg blir høy på pæra
men det kribler så inderlig godt i fjæra
som kjendis i bygdebladet.

Bjørn Rygh
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ORDET FRITT:
Kirkebetraktninger

Søndag 13. mai, på selve konfir
masjonsdagen, var det ofring i Hommel
vik kirke til Kirkens S.O.S.

Jeg fØler at dette var en stor glede
akkurat på en slik dag, da det var mange
mennesker i kirken. Og en dag hvor
man merker den materielle overfiod
med store selskaper og gaver så det
bugner.

Dette er jo selvfØlgelig med å gir en
fin ramme om konfirmasjonen så det blir
en så fin dag som mulig for konfir
manten, og en ekstra fin ramme ble det
ved å få være med å gi en liten helt
frivillig gave til Kirkens S.0.S.

De som arbeider for Kirkens S.O.S.
er for det meste folk som arbeider helt

I uten noe som helst vederlag, og vi vet
jo at de som søker hjelp hos Kirkens
S.O.S. er våre medmennesker i nød, og
som har stort behov for hjelp. Organisa
sjonen trenger absolutt penger i form av
frivillige gaver for å klare å fortsette sitt
arbeid, så det var fint at vi fikk være
med å gi litt av «vår overflod» nettopp
på en slik dag. Jeg vil også benytte
anledningen til å takke res.kap. Hanne
Hoff for den nydelige langfredagsguds
tjenesten som ble holdt langfredags
kveld. En meditasjonsgudstjeneste som
var en opplevelse for alle som var til
stede.

Kirken burde vært stappfull for at så
mange som mulig kunne fått del i noe så
fint. Hilsen fra

en som var tilstede

Kjære handballforeldre
i Hommelvik

Ja, nå har vi avholdt et nytt årsmøte,
men det har dere visst glemt hele
gjengen.

Det koster å holde et handball-lag i
gang, både tid og penger, men det er vel
ikke meningen at vi trenere og noen få
andre skal drive hele laget alene. Dere
synes da vel det er realt at barna deres
driver med idrett i stedet for at de driver
rundt. Lagidrett skaper også samhold og
vennskap, og ansvar for andre.

Nå må dere hjelpe oss litt slik at vi får
det til slik vi ønsker det. Det er ikke så
mye vi krever, bare litt oppmerksomhet
og interesse.

Neste gang vi holder et møte håper
jeg at dere kommer, for det er jo deres
barn vi jobber for, og vi synes det er
kjempefine unger å være sammen med.
Men vis oss litt interesse, slik at det blir
moro å jobbe med foreldrene også. Still

Asfalt og vedlikehold
«Daglig trafikant» hadde for en tid

tilbake et innlegg under Ordet fritt om
det dårlige asfaltdekket i Johan
Nygaardsvolds gate i sentrum av
Hommelvik. Både de ansvarlige ved
elverket og ved kommunens tekniske
avdeling ble bedt om å ta seg en tur for
å se på forholdet og få dette rettet.

Men det var vel kanskje for mye for
langt. Snart er sommeren forbi, og da
kommer det snØ som kan fylles i
dumpene.

Elverket bør lære seg til å legge
kabler i gater som ved frost og tele ikke
hever og senker og ødelegger asfalt
dekker. Noen stor kunst skal dette ikke
være. Asfalttering av gater blir for kost
bart til å ødelegges slik som på denne
måte. Så forsøk likevel å ta en tur.

Alle setter stor pris på å få asfalterte
gater og veier. Det er til stor fordel
framfor den gate- og veigrusingen vi har
hatt, men kommunens tekniske avdeling
bør ikke tro at en gangs asfaltering vil
vare for alltid. En gang i blant må det
nok foretas nødvendige reparasjoner av
asfalten. Dette merkes godt rundt om i
kommunen, og det blir ikke billigere om
det gjennom lengre tid samles opp til
mange slike reparasjoner, og slett ikke
trivelige for kommunens innvånere.

Ogsa daglig tralikant

Saken om Jøsås nordre
i Mostadmark

Johan Nordaunet solgte 18. april 1979
sitt gårdsbruk i Malvik til Anne og Egil
AsbØll.

Jøsås nordre var tildligere gitt som
gave til JØsåsen Landsby, noe som
Asbøll var orientert om. Ved opprett
else av kjøpekontrakt insisterte AsbØll
på at også JØsås nordre måtte skrives.
Begrunnelsen var at det da ble lettere å
få innvilget konsesjon. Som sikkerhet
for gaven ble skrevet en tilleggserklær
ing med bekreftelse for at gaven skulle
gå som tidligere avtalt, nemlig: JØsås
nordre overdras Jøsåsen Landsby som
gave fra Berit og Johan Nordaunet.

Denne erklæring ble holdt tilbake ved
konsesjonssøknaden, slik at de behand
lende organer ble underslått denne opp
lysning. Konsesjon ble gitt. Nordaunet
etterlyste overdragelse, men ble møtt
med negative svar. Asbøll hevdet da at
før skjØte var skrevet, slik at han var
hjemmelsmann, var det ikke riktig å
skrive overdragelse.

Johan Nordaunet som har vanskelig
for å mistenke folk, utstedte skjØte. Nå
måtte vel gaven skjøtes til Jøsåsen
Landsby, men dengang ei. Asbøll

hevdet han var bedratt, Jøsåsen nordre
var hans. Nordaunet forfulgte saken
med bistand av advokat. Til tross for
advokathjelp var det umulig å få til
minnelig ordning, og saken havnet til
slutt i Frostating lagmannsrett 26. 10.
1983, hvor retten avsa slik enstemmig
dom: Anne og Egil AsbØll dømmes til
vederlagsfritt å utstede skjøte på JØsås
nordre til Jøsåsen Landsby innen 14
dager etter dommens forkynnelse.

Slik endte denne saken om JØsåsen
nordre.

Vår takk

J.o.V.

Birgit Barstad og Eilif Spets slutter nå
av ved sesongens slutt som trenere for
Helsesportslagets svØmmegruppe. De
har uten vederlag lagt ned et uvurderlig
arbeid for våre medlemmer for gjen
vinnelse av helse og fØrlighet. Hvert
enkelt medlem som har nydt godt av
dette samt Helsesportslaget, vil
gjennom Bygdebladet gi dem sin hjerte
ligste takk.

Takk

Helsesportslaget

Malvik komm. telefonkontakt har ny
lig hatt sin årlige sommertur.

Jeg vil da på denne måte på vegne av
deltakerne få takke alle de som var med
og gjorde denne vellykkede turen til et
hyggelig minne for oss.

Deltaker

Stadfestet regulerings
endring for Stibakken—

Granholtvegen
I henhold til bygningslovens §~ 27
og 28 kunngjøres med dette at
fylkesmannen i Sør-Trøndelag
med brev av 24.05.84 har stad
festet Malvik kommunestyres ved
tak av 30.01.84 vedrørende regu
leringsendring for Stibakken—
Granholtvegen — Endring av tom
tegrenser og vegtraséer i område
ne D og E.
Området omfatter deler av eien
dommene gnr. 2, bnr. 29, 41, 373
og 388.
Krav om erstatning i henhold til
bygningslovens § 32 nr. I må være
framsatt innen I år fra d.d.
Stadfestingen kan påklages til
MiljØverndepartementet. Klagen
må framsettes skriftlig gjennom
fylkesmannen i Sør-Trøndelag in
nen 3 uker fra d.d.

Malvik bygningsradopp! Hilsen Annikken
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Vi som vokste opp i Vika
Av K.N.

Fotbaliklubben Fart var blitt stiftet i
Vika i 1913. Etter en tids trening ble
fotbaliklubben Rapp i Trondheim inn
budt til fotballkamp i Vika og kampen
gikk om høsten etter skuronna på nedre
Markagjerdet. Der var det for så vidt
grasbane, men det var sleipt og glatt. På
Rapps lag deltok den gang den seinere
landslagsspiller Harald Strøm fra
Horten som da bodde i Trondheim, og
Fart tapte så stort som 17-0. Men Fart-
spillerne fortsatte å trene, og de lærte
også mye av tyskerne på hjelpekryss
eren «Berlin» som da lå i Vika. Mot et
engelsk lag fra en båt som lå ved havna
ble det tap med 2-1. Seinere var Fart
også på Stjørdal og spilte mot Blink.
men da ble det større tap.

Fart hadde svarte bukser og kvite
svartstripete bluser. Det syntes vi var
fine greier. Klubben besto til 1924. og
gikk så inn i Hommelvik Idrettslag som
da ble stiftet.

De som var med i klubbens første lag
var Alf Bye. Sigurd Wikmark, Aksel
LØvseth, Jacob Jacobsen, Peder
Sæther. Peder Gjeving, Olaf Haldberg.
Ragnar Saksvik, Harald Hansen. Johan
Nilsen og Torvald Øwre.

Etter at «Berlin» og tyskerne ble
flytta fra Vika i 1917 ble det slutt med
fotballplass på Markagjerdet. Arealet
ble igjen tatt til bruk som potetåker.
Fart fortsatte da sin trening på SØr
nesset og da det begynte å bli flere
gutteklubber ble det fotballplasser i
MotrØa, Smuttu, Damgjerdet, Sannan,
Tomta og på Melan der det nå er kirke-
gård.

Guttelagene var Fjell på Bakkan, Gå
På i Grustaket, Freidig Utafor,
Kassernens Fotballklubb, Ørnen

Innafor, og seinere Rapp i MolØfta og
Lyn på Mogjerdet. Men Fart ble den
samlende klubb når guttene ble voksne.

Den organiserte utøvelse av fri-idrett i
Vika kan føres tilbake til de nærmeste år
etter århundreskiftet. Hommelvik Turn
forening var blitt stiftet i 1903, og det
var en del av turnerne som drev med
fri-idrett.

De hadde trening i hopp og kast på
teglverkstomta til Meraker Brug, mens
lØp foregikk på riksvegen som i den tida
var så godt som fri for kjøretøy. 400
meter-løpet gikk fra Pettersengården til
jernbanebrua ved Homla. Johan Brobak
var en meget god løper, og det fortelles
at han i 1904 ville forsøke å slå norges-
rekorden på 400 meter. Rekorden var
den gang på 55 sekunder. Brobak løp på
samme tid og tangerte dermed rekorden.
Han hadde trent mye fØr løpet og hadde
levd på egg og kraftig kost, er det for
talt.

Den beste sprinter skulle være
smeden Fredrik Kvernstad. På riks
vegen ellers foregikk også lengre lØp.
Start for 5000 meter var ved Midtsand
stasjon med innkomst i Vika. Noen
resultater kjennes ikke, men Sigurd
Wikmark skulle være den beste lang
sistanseløperen.

I 1920 var Leif Halse blitt lærer i
Vika, og med ham ble instruksjon i fri
idrett innført. Det ble holdt et fri-idrett-
stevne på skolegården og der ble det
oppnådd gode resultater i kulestøt av
Leif Halse og i hopp og sprint av Finn
Aag og Kåre Haugen.

Men det var i første rekke skolebarna
som fikk sin instruksjon av Halse, og
mange av disse kom i de nærmeste år til
å bli blant de beste når fri-idretten ble

opptatt av Hommelvik Idrettslag og
idrettsplassen ble tatt i bruk i 1925/26.

Av sommeridretter ellers var det
svØmming, og når en snakker om
svømming kan en ikke unngå å nevne
Oskar Spets. Han interesse for
svØmmesporten og badesaken skrev seg
helt fra guttedagene, og som 17-åring i
1918 reiste han til Trondheim for å delta
i sitt første svØmmestevne. Noen
svØmmeklubb var det ikke i Vika, og
noen skikkelig trening hadde han ikke,
men han ble snart en av de beste
svØmmere i Trøndelag med mesterskap
og rekorder i konkurranse med de
beste.

11921 var det bare 9 grader i sjøen da
havnesvØmmingen i Trondheim ble
holdt. Distansen for løpet var 800 meter
og det var 6 mann som trosset kulden og
la i veg. Rekkefølgen den gang ble Kåre
Selmer, Oskar Spets. Thorleif Ranum.
Rolf Jensen, Reidar Lyseth og Herlof
Helmersen. Alle kjente navn i trøndersk
svømmesport. Seinere ble havnelØpet
flere ganger vunnet av Oskar Spets, og i
1925 på rekordtid som sto i mange år
inntil den nye crawl-svØmmingen ble
innført. Oskar Spets har også rekorden
for flest ganger deltakelse i havne
svømmingen med i alt 31 havnelØp — og
det er en rekord som sikkert kommer til
å sta lenge.

Oskar Spets har fått en sang til en
jubileumsfest i idrettslaget:
Der sitter selve Oskar og lurer med en
flir.
Ja, ham blir stadigyngre jo gamlere han
blir.
Ham har den egenskapen, ham trives itj
på laind,
ham e som ramsalt «uggur>’
ham blir best når’n legg i vainn.
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70. PENSJONISTEN

Trond Kringhaug var i sin tid skogsarbeider og langrennsleper i Mostadmark, men arbeidsledigheten i slutten av
1920-åra førte til at han bestemte seg for å utvandre til Canada.
Det var i 1929 han reiste, et par år etter at han ble gift, men han reiste alene og han skulle treffe en svoger som var
reist tidligere. Svogeren traff han ikke, og han søkte seg da arbeid på letteste måte, på en farm.
Til jul kom hans hustru og en sønn etter, mens en datter ble igjen her, og hun kom først 6 år etter til Canada.
På farmen arbeidet han i ett år, lærte seg språket, og kunne deretter ta seg lettere fram. Han fikk arbeid på et
smelteverk ved byen Trail nær grensa mellom Canada og USA, om lag 40 norske mil fra byen Vancouver.
Han begynte som hjelpearbeider, ble siden rorlegger, og han hadde sitt arbeid der i 32 år til han ble pensjonist.
Pensjonsalderen var 65 år, men med rett til å slutte tidligere, og han slutta 60 år gammel.
Siden har jeg gått og slarka, sier han, som nå er 78 år. Men han har gått på ski om vinteren og han deltok også en del
i langrenn i de første år han var i Canada.
Noen særlig hobby har han ikke, men han leser mye, får vi høre. Bygdebladet er som å få brev fra Norge, sier han, og
norske bøker låner han i biblioteket i en avdeling av foreningen Sønner av Norge, og så har han bygdebokene for
Malvik.
For 28 år siden var han og hans hustru her på besøk, og siden hadde de selv besøk av søsken og kjente. Hans
hustru, Berntine født Svingen, døde for et år siden. Da hun levde snakket de mye norsk i familien, men nå er det blitt
mindre. Hans sønn snakker godt norsk, hans datter forstår norsk men snakker sitt morsmål dårlig, og barnebarna
verken forstår eller snakker norsk. Slik vil det gå, og det er vel heller ikke annet å vente, sier han, som nå er reist
tilbake og vil sitte i Canada å lese om seg selv i dette bygdebladet.

K.N.
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Det er i år 39 år siden frigjØringsdagen
8. mai 1945. Den 2. verdenskrig var på
det nærmeste slutt og Norge ble fritt
etter 5 års tysk okkupasjon.

På Hommelvik kirkegård er reist en
bauta over de som ofret livet for folk og
fedreland i krigen 1940-1945. På bautaen
står disse navnene og opplysningene er
hentet fra en skoleoppgave som ble
skrevet straks etter krigen, og fra verket
Våre falne.

Ole SØberg. Han var sjømann og
knapt 22 år gammel da han døde. Han
var ombord i S/S «Samlanes» som ble
torpedert i mars 1941 ved Cornwall.

Harald SØberg var bror til Ole og to ar
yngre. Også han var sjømann og endte
sine dager ombord i D/S «Freidig» som
ble senket i februar 1944 mellom Aber
deen og Liverpool.

Otto Sorthe drog til sjØs 14. februar
1940 med D/S «Skiensfjord». Siden kom
han over på D/S «Hildefjord» som ble
torpedert i Den engelske kanal I. april
1941. Otto Sorthe satte livet til der. 23
ar gammel.

Thorleif Stav var født 1907. Han
hadde fart til sjøs i mange år og var
fyrbøter på D/S «Tolosa». Han omkom
da skipet ble torpedert 9. februar på
reise fra Jamaica til USA. 35 år
gammel.

Gunnar Skjønsby var ute på nØytrali
tetsvakt da krigen brøt ut 9. april 1940.
Han var med i kampene i Nord-Norge
og falt i slaget i Gratangen 25. april. Han
ble gravlagt der oppe, men våren 1941
ble han henta heim og ble gravlagt på
Hommelvik kirkegård. Han ble 25 år
gammel.

Aksel Stobak ble arrestert av
tyskerne 30. oktober 1942 og satt inn på
Falstad konsentrasjonsleir. Han døde i
tysk fangenskap på Levanger sykehus
26. august 1943. 49 år gammel. Bare
hans nærmeste fikk delta i begravelsen.
På hans grav er reist en vakker bauta
stein.

Vilhelm GrØnberg var soldat ombord i
panserskipet «Norge» og mista livet i
kampene ved Narvik i 1940. 30 ar
gammel.

Thor Elverum var jembanemann og
bodde på Malvik. Like fØr jul 1942
måtte han rØmme. Han tok vegen mot
svenskegrensa, men omkom i en snØ-
storm på fjellet, 30 år gammel.

Amt Sæther var fra Mostadmark og
var født i 1899. Han ble arrestert i
desember 1943 mistenkt for våpen
smugling. Han satt på Vollan og Falstad
og Grini, og 24. juli 1944 ble han sendt
til Tyskland. Der var han i flere
konsentrasjonsleirer: Nachweiler og
Dachau. Han døde i Vaihingen-leiren i
februar 1945, 45 år gammel.

I kommunen er det også en del andre
minnesmerker over våre falne.

Arnt Sæther har fått sin bauta ved
Verket i Mostadmark og Gunnar
SkjØnsby sin bauta på sin grav på
Hommelvik kirkegård, foruten at deres
navn er med på det felles minnesmerket
på kirkegården.

På Hasetkammen i Ytre Malvik er
oppsatt en minnestein over Jan Solberg.
Han var fra Oslo, var på etterretnings
oppdrag i Trøndelag i februar-september
1944 sammen med Johan Svedahi, etter
at de hadde fått opplæring i kompani
Linge i England.

De ble sluppet ned fra fly, tok opp
hold på forskjellige steder i Malvik
marka og til slutt i ei barhytte ved
Hasetkammen, og de hadde radiokon
takt med London i flere måneder.

En dag Svedahl var i oppdrag i
Hommelvik ble de peilet inn av
tyskerne, og da Svedahl kom tilbake var
Solberg borte. Han var blitt skutt og
begravet. I mai 1945 ble han gravd opp
og fØrt til Trondheim og derfra til Oslo
hvor han ble gravlagt.

Ved Solbakken i Hommelvik er det
oppsatt minnestein over Odd Wullum
fra Trondheim. Han var med i kampene
ved Åndalsnes og han var med på å
organisere motstandsbevegelsen i Trøn
delag.

Han ble arrestert i oktober 1943 og
avhørt under tortur i Trondheim krets-
fengsel. Han ble dømt til døden, men
greide å rømme 15. november da han så
porten stå åpen et Øyeblikk. Etter at han
flyktet ble han angitt, og deretter skutt
av tyskerne ved Solbakken i bil på veg
til Sverige 18. november 1943.

Han er gravlagt på Domkirkegården i
Trondheim.

K.N.
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Dette er ei furu som er flere hundre år gammel, og står ved vegen like bortenfor
garden heime på Gjervan. Her under sto en benk med utsikt mot Jervfjellet. Et
vnalig møtested for naboene i helgene og på godværskvelder.

En skole sto like ved, klassen var ikke større enn at de i friminuttene kunne
samles på en av de store greinene.

John Gjervan

Vi minnes vår falne

Malvik kommune
Malvik kommune ved teknisk etat
søker hybelleilighet/leilighet til en
av sine nyansatte ingeniØrer. Alt
har interesse.
Henvendelse ved ingeniør Lunde
mo. tlf. 97 05 Il kl. 8.00 15.30.

Kommuneingenieren


